
 
 
 
 
Geachte leden van de gemeenteraad van Veldhoven, 

Dank u wel voor de gelegenheid om vanavond met u te spreken over het voorstel met betrekking tot 
de toekomst van de Bibliotheek Veldhoven. Als directeur van de bibliotheek waardeer ik de 
duidelijkheid die het voorstel brengt ten aanzien van de koers van de gemeente. 

Laat ik direct benadrukken dat de bibliotheek verheugd is met het rapport en advies van Berenschot, 
evenals het voorstel van het College van B & W voor de voorgestelde visie. In de media is de 
hernieuwde positieve aandacht voor bibliotheken niet onopgemerkt gebleven. Na jaren van 
bezuinigingen en sluitingen maakt de bibliotheek momenteel een belangrijke revival door. Koning 
Willem-Alexander noemde in de Troonrede van 2023 de terugkeer van de openbare bibliotheek een 
kabinetswens. Al eerder waren er door het kabinet herstelgelden en structurele middelen aan de 
bibliotheken toegekend. De sector staat voor een nieuwe fase, met een zorgplicht die vanaf 2025 
wordt ingevoerd. Deze ontwikkelingen tonen aan dat bibliotheken een steeds relevantere rol spelen in 
onze maatschappij, niet alleen als plek om boeken te lenen, maar als een open en uitnodigende 
ruimte waar kennis wordt gedeeld, inspiratie wordt opgedaan en ontmoetingen plaatsvinden. 

Lokaal, hier in Veldhoven, zien we ook een positieve verschuiving in het bibliotheekbeleid. Na jaren 
van onzekerheid, onduidelijkheid en bezuinigingen vanuit de gemeente, ervaren we nu steun van het 
College en hopen we op een positieve reactie van uw Raad vanavond en bij de uiteindelijke 
besluitvorming. De visie en koers van doorontwikkeling die het College heeft vastgesteld, beschouwen 
wij als een uitnodiging en een uitdaging waar we graag mee aan de slag gaan. We zien het als een 
positieve stimulans en staan klaar om actief werk te maken van de vele mogelijkheden die zich 
aandienen. De door Berenschot geschetste doorontwikkeling sluit aan bij maatschappelijke 
ontwikkelingen, veranderende behoeften van onze gebruikers en bij de voorziene inwonersgroei en 
internationalisering van onze gemeente. Deze doorontwikkeling stelt de Bibliotheek Veldhoven in staat 
om de inwoners nog beter te bedienen. 

Onze toegewijde medewerkers en vrijwilligers zetten zich al jaren in voor het vergroten van taal- en 
mediavaardigheden en het stimuleren van leesplezier bij de jeugd. Denk hierbij aan initiatieven zoals 
BoekStart in de kinderopvang, de VoorleesExpress en de Bibliotheek op school. Daarnaast dragen we 
bij aan het vergroten van basisvaardigheden via onze afdeling sociaal domein, met gratis 
loopbaanspreekuren, het Taalcafé en computerhulp aan huis, altijd in samenwerking met lokale 
partners en organisaties. Hiermee bieden we iedereen de kans om volwaardig deel te nemen aan de 
maatschappij. De bibliotheek is ook de meest laagdrempelige en toegankelijke plek om elkaar te 
ontmoeten, te ontspannen en te genieten van culturele en educatieve activiteiten, zoals 
schrijfcursussen, leesclubs en lezingen over (Veldhovens) erfgoed en ons Literair Café met een 
gevarieerd scala aan gasten. 

De erkenning in het Berenschot-rapport dat de Bibliotheek Veldhoven al een volwaardige bibliotheek 
is, maar dat er nog ruimte is voor groei en verbetering, wordt door ons omarmd. We hebben tal van 
ideeën, waaronder voorzieningen voor jongeren, ondersteuning voor internationals en bewustwording 
van digitale technologieën zoals AI. We zien de visie als een bevestiging dat we niet langer hoeven te 
schipperen, maar voluit kunnen doorwerken aan de verruiming en verbetering van onze 
dienstverlening. 

Het vervolg richt zich op de uitwerking van de visie, zowel op korte als op lange termijn. De visie 
vraagt om uitwerking op het gebied van middelen, mankracht en behuizing om de doorontwikkeling 
mogelijk te maken. Ik roep op tot een voortvarende aanpak, ook in samenhang met de ontwikkelingen 
in het CityCentrum, waarbij de bibliotheek nauw betrokken is en input heeft geleverd voor het 
Masterplan CityCentrum. Het belang van een cultureel cluster staat duidelijk in het Masterplan, en wij 
denken graag mee over de verdere uitwerking hiervan. 



We zijn ons er echter ook van bewust dat herhuisvesting niet van de ene op de andere dag kan 
worden gerealiseerd. Daarom werken we momenteel aan de ontwikkelingen voor de kortere termijn. 
We willen de grotendeels leegstaande eerste verdieping verder in gebruik nemen en staan te popelen 
om daar samen met partners en gebruikers aan de slag te gaan met diensten en activiteiten die de 
bibliotheek nog meer betekenisvol maken voor de inwoners van Veldhoven. Dit plan wordt momenteel 
uitgewerkt, we houden u daarvan op de hoogte. We vertrouwen erop dat de gemeente ook hierbij een 
faciliterende rol wil spelen. 

Ik wil u hartelijk danken voor uw aandacht en nodig u uit om samen met ons de Bibliotheek Veldhoven 
te laten floreren als een centrum van kennis, cultuur en ontmoeting. 

Dank u wel. 

Dorine Prinsen 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


